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Forslag til vedtak 

1. Kontrollutvalget anser at punkt 2 er oppfylt og avsluttet. 
2. Det bes om en ny orientering om temaplanen i kontrollutvalgets første møte etter 

årsskiftet. 
3. Sak til kommunestyret om frist for å lage brukerundersøkelse for brukere av psykisk 

helseomsorg settes opp på saklisten til kontrollutvalgets neste møte, 9. september. 
 
Vedlegg 
Status oppfølging av rapport om rus og psykiatri 
 
Utrykt vedlegg 
Rapport fra forvaltningsrevisjon Rus og psykisk helse 
  
Saksopplysninger 
Ved oppfølging av forvaltningsrevisjonsrapport om rus og psykisk helse vedtok 
kommunestyret den 22. mai 2024 i sak 19/24 følgende: 
  
1. Kommunedirektøren sørger for å revidere temaplanen for ruspolitikk og psykisk helse 
snarest, og senest etter at nasjonale veiledere i på plass.  
2. Kommunedirektøren ser til at regelverk og rutiner oppdateres og samles i 
kvalitetssystemet Compilo.  
3. Kommunedirektøren ser til at det gjennomføres brukerundersøkelser for brukere av 
psykiske helsetjenester.  
4. Kommunedirektøren orienterer kontrollutvalget skriftlig om status for arbeidet med 
ovenstående punkter innen 1. november 2024." 
  
I den første tilbakemeldingen til kontrollutvalget 12. november opplyste kommunedirektøren 
at regelverk og rutiner fortløpende legges ut og oppdateres i kommunens 
internkontrollsystem Compilo (punkt 2). Det vises i systemet når den enkelte ansatte har lest 
rutinene. Sekretariatet mente punkt 2 framsto som oppfylt. Brukerundersøkelse for brukere 
av tjenester innenfor psykisk helseområdet var lagt til side for heller å utvide den etablerte 
undersøkelsen for brukere av tjenester på rusomsorgsområdet. Temaplanen for ruspolitikk 
og psykisk helse var så vidt startet.  
  
Kontrollutvalget (sak 48/24) ba om ny tilbakemelding på punktene brukerundersøkelse og 
temaplan til sitt møte 19. juni 2025. 
  
Sekretariatet har mottatt ny, skriftlig tilbakemelding. Når det gjelder temaplanen så har 
arbeidet startet opp. Underveis har en sett at det er formålstjenlig å koordinere arbeidet med 
denne temaplanen med temaplanene for henholdsvis forebygging av vold i nære relasjoner 
og forebygging av omsorgssvikt og adferdsproblemer. Temaplanen for rus og psykisk 
helsepolitikk skal likevel være ferdig innen fristen den 31. desember 2025. 
  
For brukerundersøkelsene for brukere av kun tjenester innenfor psykisk helsetilbud, så 
arbeides det nasjonalt med å utvide den etablerte undersøkelsen KORUS har. Kommunen er 
representert i dette arbeidet ved avdelingsleder for psykisk helse og rus. Kommunen mener 

https://www.konsek.no/wp-content/uploads/2024/01/0003-Vedlegg-Rapport-for-forvaltningsrevisjon-Rus-og-psykiatri.pdf


det har liten hensikt å starte et lokalt arbeid for å utvikle en egen undersøkelse. Det er den 
samme tilbakemeldingen som ble gitt forrige gang saken var til behandling i 
kontrollutvalget.  Det er ikke opplyst hvor langt det nasjonale arbeidet har kommet per i dag.  
  
Enhetsleder Lars Kverkild vil komme i kontrollutvalgets møte 19. juni og orientere muntlig. 
  
Vurdering og konklusjon 
Når det gjelder temaplanen, så er den under arbeid, og kommunedirektøren mener planen 
skal være på plass innen årsskiftet. Sekretariatet mener derfor at kontrollutvalget kan ta 
informasjonen om dette i dagens møte til orientering. Kontrollutvalget bør få en ny orientering 
om temaplanen etter årsskiftet, når den forventes å være ferdig. 
  
Det er ikke noen opplysninger om fremdrift i det nasjonale arbeidet med jevnlige 
brukerundersøkelser for brukere kun av tjenester innenfor psykisk helse. Alt etter hva som 
kommer fram under den muntlige orienteringen, bør utvalget be om en ny tilbakemelding. 
  
Det ble ikke satt noen frist for når disse brukerundersøkelsene skal være på plass. Hvis det 
nasjonale arbeidet trekker ut i tid, kan det stilles spørsmål ved om kommunestyrets vedtak 
oppfylles innen rimelig tid. Det er naturlig å legge til grunn at kommunestyret hadde en 
forventning om at brukerundersøkelsene kommer på plass innen rimelig tid. Det er nå ett år 
siden kommunestyrets vedtak. Sekretariatet mener det kan være aktuelt for kontrollutvalget å 
be kommunestyret om at det settes en frist for når brukerundersøkelsene skal være på plass. 
Alt etter hva som kommer fram i møtet kan utvalget vurdere hvordan utvalget ønsker å følge 
dette opp videre. 
  
Sekretariatet anser at punkt 2 er oppfylt, og at punkt 1 er under arbeid, men at det bes om ny 
tilbakemelding om temaplanen i utvalgets første møte etter årsskiftet.  
  
  
 
 


